
Zápis z řádného zasedání kolegia děkana 
Fakulty filozofické Univerzity Pardubice 

ze dne 29. ledna 2024 
 
Přítomni: 
Mgr. Anna Adamčiková; PhDr. Bianca Beníšková, Ph.D.; PhDr. Tomáš Boukal, Ph.D.; PhDr. 
Miroslav Kouba, Ph.D.; Ing. Veronika Kovářová; Mgr. Ondřej Krása, Ph.D.; doc. Mgr. Jiří 
Kubeš, Ph.D.; doc. Mgr. Pavel Marek, Ph.D.; Ing. Jaroslav Myslivec, Ph.D.; Mgr. Marta Pató, 
Ph.D.; Mgr. Irena Reimannová, Ph.D.; Mgr. Olga Roebuck, Ph.D., M. Litt.; PhDr. Ivo Říha, 
Ph.D.; Naděžda Tichá; prof. PhDr. Petr Vorel, CSc. 
 
Omluveni:  
doc. Mgr. Tomáš Hejduk, Ph.D. 

 
1. Informace děkana 
 
1/1 Změny na FF – z účetní uzávěrky za rok 2023 vyplynulo čerpání fondů v celkové míře 8,9 
mil. Kč. Je výrazně vyšší, než jsme očekávali na začátku roku při schvalování rozpočtu. Od 
roku 2020 se fond provozních prostředků fakulty postupně snižuje, nyní dosahuje cca 19 mil. 
Kč. Zvýšené čerpání bylo způsobeno především nárůstem mzdových tarifů (od července 
o 10 %), zvýšením odvodů na celouniverzitní náklady a dorovnáním mezd osobním 
ohodnocením v důsledku inflace v první půlce roku – šlo o kvartální odměny. Pokud nesnížíme 
náklady, schodek se v letošním roce může vyšplhat na 12 mil. Kč. Výdajová strana rozpočtu 
v roce 2024 bude zatížena loňským navýšením tarifů v délce celých 12 měsíců (v roce 2023 
pouze šest měsíců), dále lze očekávat navýšení celouniverzitních nákladů a současně bude 
fakulta nově spolufinancovat projekty OP JAK ve výši 5 % (což činí zhruba 1 mil. Kč). 
S trendem letošního roku bychom vyčerpali fondy během roku 2025. Na příjmové straně 
rozpočtu neočekáváme oproti roku 2023 nárůst. Je naprosto nezbytné, aby fakulta omezila 
výdaje, aby byl snížen počet úvazků na FF a v dlouhodobé perspektivě se musíme zaměřit na 
efektivní výuku (fakulta má malý podíl studentů na akademika, proto bude nutné revidovat 
studijní programy s nízkým podílem studentů na akademika a uzpůsobit studijní programy tak, 
aby lákaly více studentů). 
 
Plán: 

1) Omezení výdajů – rychlé řešení, ale zasáhne motivační benefity. Snížení příplatků za 
vědu, ponížení financí na vědecké balíčky a vědecké týmy, snížení financí rozpočtů 
kateder, snížení pololetních odměn atd. 

2) Personální výdaje – na jednoho OA jsou roční náklady 570 tis. Kč (tarif + odvody). 
S akademiky na KCJ (germanisté zajišťující BSP Německý jazyk pro odbornou praxi) 
a KLKS (slavisté zajišťující BSP Středoevropská studia) již proběhla jednání o situaci 
a bylo jim navrženo ukončení pracovního poměru. Tyto dva programy byly zvoleny, 
protože v nich je buď málo studentů, nebo zatím nemají studenty žádné. Na KCJ se 
jedná o 1,0 úvazek k 31. 1. a 4,5 úvazku k 31. 8., na KLKS o 4,0 úvazky během letního 
semestru. Roční finanční úspora by byla zhruba 5,5 mil. Kč. Ostatní vedoucí kateder 
projdou personální možnosti svých kateder a zváží možnosti úspory (větší naplnění 
výukových úvazků, možnost snížení úvazku na 0,8; 0,9; o čtvrtinu apod.). 

 
Diskuze: 
Prof. Vorel souhlasí s navrhovaným řešením personální situace; podporuje kvalitní vědu – 
navrhuje zvýšení vědeckých standardů, aby příplatek za vědu byl více zásluhový; také se 
domnívá, že snížení financí na vědu by mělo být nastaveno jako dočasné řešení.  
Doc. Marek také souhlasí s posunutím standardů.  
Dr. Krása navrhuje ponížit všechny zmíněné výdaje stejným poměrem, aby úspory zasáhly 
všechny.  



Dr. Pató a dr. Boukal navrhují, zda by nebylo solidární řešení pokrátit úvazky více 
zaměstnancům, aby se nemuselo propouštět. 
 
1/2 Upřesnění definice kvalitativního příznaku vědeckých výsledků – před dvěma týdny byl 
rozeslán materiál vypracovaný prof. Vorlem, nyní k němu proběhla krátká diskuse. Stanovisko 
písemně dodala pouze KAA. Ostatní VK dodají svá stanoviska k materiálu písemně do 2. 2., 
pak k této věci děkan svolá schůzku, na níž bude materiál dopracován. 
 
2. Informace tajemnice 
 
2/1 Bezpečnost na UPCE 

• připravuje se web sdružující základní informace a kontakty – spuštěn na začátku semestru; 

• plánují se kurzy pro zaměstnance zaměřující se na „fyzickou“ bezpečnost (moodle), kurzy 
od Policie ČR, kurzy pro studenty (měly by být na začátku semestru); 

• zabezpečení budov – dojde k omezení vstupu, řeší se po jednotlivých budovách – ve hře 
jsou např. turnikety, karetní zabezpečení, vytvoření bezpečnostních sektorů v budovách, 
přístupy do učeben, SOS tlačítka, záchytná místa pro velká zavazadla; 

• vzniká analýza rizik na UPCE, budou následovat opatření. 
 
3. Informace proděkana Hejduka 
 
3/1 Všechny Erasmus teaching mobility, o které jsme se na letní semestr 2024 hlásili, byly 
schváleny; v případě žádostí o dva výjezdy jednoho akademika, byl schválen jen jeden; pro 
kontrolu je k zápisu z kolegia přiložen seznam schválených mobilit. 
 
3/2 Prosím do 7. února nahlásit Martině Kleinové počty plánovaných podávaných projektů 
GAČR za všechny katedry/ústav.  
 
3/3 Pokud někdo chcete dostávat novinky o projektech ERC z rektorátu (Věra Beránková), 
pak prosím o zprávu, odešlu za FF zájemce (dosud si vyžádala jen KFR). 
 
4. Informace proděkanky Reimannové 
 
4/1 Sylaby – prosíme o kontrolu sylabů na LS a případně jejich doplnění garanty předmětů. 
  
4/2 Zápis zkoušek a zápočtů – důsledně dodržovat termín konce zkouškového období, zkoušet 
lze nejdéle do 11. 2. Po ZS probíhá kontrola kreditů u prvních ročníků. 
  
4/3 Akreditační záležitosti – jednotliví garanti byli s termíny pro rok 2024 obeznámeni. 

   
  
4/4 Propagace: 



V pátek 2. 2. 2024 proběhne Den otevřených dveří 10:00-17:00 h. Momentálně registrováno 
téměř 100 zájemců o studium. Po DOD vyhodnotíme, zda jsou pololetní prázdniny/svátek 
vhodným termínem, dosud jsme se tomu vyhýbali. 
 
Gaudeamus Praha 23. – 25. 1. 2024 – rozdáno přes 500 informačních záložek – největší zájem 
o jazyky, humanitní studia, historii. 
 
Tváře FF – v minulých letech byla využívána otisková kampaň se studenty, pokud by katedry 
chtěly tváře doplnit, zašlete prosím Ing. Pražákovi jména případných studentů, zajistil by focení 
a doplnění ostatních studijních programů. 
 
Webové stránky UPCE – nové webové stránky budou spuštěny na přelomu dubna/května. 
 
Popularizační akce – jsou známy termíny popularizačních akcí, naše fakulta se zapojí 
minimálně do Noci vědců (letošním tématem je Proměna, navázáno na výročí Franze Kafky), 
Vědecko-technického jarmarku a Sportovního parku. 
 
7. 2. 2024 se od 17 h v univerzitní aule uskuteční "Večer žen ve vědě", program připravuje 
SAFE UPCE. 
 
5. Různé 
 
Dr. Pató informovala o bodu, který probírali na AS, a to nácviku požárního poplachu 
a evakuace.  
 
Dr. Roebuck – nabídla prezentaci/školení umělé inteligence od Mgr. Mazurové, která se 
tomuto tématu věnuje. 
 
Dr. Myslivec – vyzval zájemce o volejbalový turnaj, aby se mu do pátku 2. 2. nahlásili, aby 
mohl za fakultu sestavit družstvo. Turnaj proběhne v úterý 6. 2. od 15 h. 
 
 
Další kolegium je plánováno na 26. 2. 2024 od 10 h. 
 
 
 
 
Zapsala: Dita Jančaříková                                                doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.  
V Pardubicích 30. 1. 2024                                                                  děkan 
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